

តើយើងអាចរំពឹងអ្វីពីព្រះជាម្ចាស់ក្នុងពេលឥឡូវនេះ ?

(តែងសេចក្តី ទី៥/៧)

ដោយ Tim Geoffrion

សេចក្តីពិតទី៥: ចូរចងចាំថា គ្មានអ្វីអាចបំបែកអ្នក ចេញពីសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះបានឡើយ។



ផ្សែងហុយឡើងលើបឹង Inya (ទីក្រុងយ៉ែងហ្គាន ប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា)

ថ្មីៗនេះ ខ្ញុំបានភ្ញាក់នៅពាក់កណ្តាលអធ្រាត្រញឹកញាប់ជាងធម្មតា។ ខ្ញុំហាក់ដូចជាមិនអាចគេងលក់ដូចកាលពីមុនទេ។ ពេលខ្លះ វាជាសុបិនអាក្រក់។ ពេលខ្លះទៀត ខ្ញុំមិនអាចឈប់គិតពីមនុស្សដែលកំពុងរងគ្រោះដោយសង្គ្រាមភាពអត់ឃ្លាន ឬការដួលរលំនៃសេដ្ឋកិច្ចទេ។ ព្រឹកព្រលឹមមួយ នៅសប្តាហ៍នេះ ខ្ញុំបានភ្ញាក់ពីដំណេកជាមួយនឹងអារម្មណ៍ទទេ និងខ្សោះល្វើយ។ ខ្ញុំមិនចង់ធ្វើអ្វីទាំងអស់។ ខ្ញុំបានងាកទៅរកគ្រឿង ហើយទម្លាក់ខ្លួនដេក អស់រយៈពេលជាយូរ ដោយព្យាយាមអធិស្ឋានផង ព្យាយាមប្រឹងដេកវិញផង ថែមទាំងព្យាយាមសម្រេចចិត្ត ថាតើវាប្រសើរជាងផងក៏មិនដឹង ដោយគ្រាន់តែក្រោកពីដំណេកតែម្តង។ វានឹងក្លាយជាថ្ងៃដ៏ពិបាកមួយទៀត។

រហូតមកដល់ប៉ុណ្ណោះ នៅក្នុងកម្រងអត្ថបទតែងសេចក្តីនេះ យើងបានសង្កត់ធ្ងន់លើមេរៀនដែលមានសេចក្តីសង្ឃឹមនៅក្នុងព្រះគម្ពីរ សម្រាប់អ្នកដែលកំពុងរងទុក្ខលំបាក ឬប្រឈមមុខនឹងវិបត្តិ។ មានហេតុផលជាច្រើនដែលត្រូវ

ទទួលបានការលើកទឹកចិត្ត ទោះបីជាយើងមានកាលៈទេសៈយ៉ាងណាក៏ដោយ។ ជាឧទាហរណ៍ ក្នុងនាមជាគ្រីស្ទបរិស័ទ យើងអាចស្វែងរកព្រះ ដើម្បីឲ្យទ្រង់ដឹកនាំ និងតម្រង់ផ្លូវយើងជានិច្ច ហើយដើម្បីបង្កើតបានជាសេចក្តីសុំថ្នឹក និងក្តីសង្ឃឹម ឬឲ្យទ្រង់ប្រើយើងដើម្បីជួយអ្នកដទៃ តាមមធ្យោបាយដែលយើងអាចធ្វើទៅបាន។

ប៉ុន្តែ តើអ្នកត្រូវធ្វើដូចម្តេច នៅពេលភាពងងឹតរបស់អ្នកនៅតែងងឹតអញ្ចឹង? តើមានអ្វីកើតឡើងប្រសិនបើអ្នកមិនអាចមើលឃើញអ្វីល្អចេញពីការរងទុក្ខរបស់អ្នក? តើមានអ្វីកើតឡើងប្រសិនបើអ្នករំពឹងថា ទៅមុខទៅក៏នៅតែដូចអញ្ចឹងរហូត ដូចជា ភាពមិនប្រាកដប្រជាកាន់តែច្រើន ការបាត់បង់កាន់តែកើនឡើង និងការឈឺចាប់កាន់កើនឡើង? ឬចុះយ៉ាងណាបើអ្នកមិនមានកម្លាំងទៀត ដើម្បីព្យាយាមបន្ត?

សេចក្តីពិតខាងវិញ្ញាណ ទី៥៖ ចូរចងចាំថា គ្មានអ្វីអាចបំបែកអ្នក ចេញពីសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះបានឡើយ។
(ហេព្រើរ ២:១៨; ១៣:៥; រ៉ូម ៨:១៩-២៨, ៣៨-៣៩)

ចូរឲ្យកិរិយាដែលអ្នករាល់គ្នាប្រព្រឹត្ត បានឥតលោភឡើយ ឲ្យស្តាប់ចិត្តនឹងរបស់ដែលមានហើយប៉ុណ្ណោះចុះ ដ្បិតទ្រង់មានព្រះបន្ទូលថា «អញនឹងមិនចាកចេញពីឯង ក៏មិនបោះបង់ចោលឯងឡើយ»។
ហេព្រើរ ១៣:៥

ពាក្យទាំងនេះដែលមានក្នុងព្រះគម្ពីរហេព្រើរ ជាធម្មតាត្រូវបានបកស្រាយថា ជាសេចក្តីសន្យាអំពីព្រះវត្តមាន និងការផ្គត់ផ្គង់របស់ព្រះ។ ហើយតាមពិត គឺដូច្នោះមែន។ នេះជាមូលហេតុដែលយើងមិនមានការភ័យស្នប់ស្នាមក្នុងគ្រាលំបាក។ នេះហើយជាមូលហេតុដែលយើងបន្តលេងទៅរកព្រះ ដើម្បីសូមជំនួយពេលដែលយើងត្រូវការ។

នៅពេលដំណាលគ្នានេះដែរ សេចក្តីសន្យានៃវត្តមានរបស់ព្រះគង់នៅជាមួយ ក៏មានគោលបំណងដើម្បីរំលឹកយើងឱ្យមើលហួសពីបញ្ហាក្នុងជីវិតនេះ។ សារ័កប៉ុលបានបង្រៀនយើងថា ជីវិតគ្រប់គ្នាកំពុងតែប្តូរ រង់ចាំការប្រោសលោះនៃពិភពលោកទាំងមូល។ ដូចគ្នានេះដែរ យើងក៏កំពុងស្រែកប្តូរ ដោយទន្ទឹងរង់ចាំថ្ងៃដែលរូបកាយរបស់យើង នឹងត្រូវបានដោះឲ្យរួចពីការរងទុក្ខ ការពុករលួយ និងមរណភាព។ (រ៉ូម ៨:១៩-២៣)



អាចនិយាយម៉្យាងទៀតគឺថា ពេលខ្លះយើងត្រូវរង់ចាំពេលទៅដល់ស្ថានសួគ៌ឯណោះ ទើបរកបានការធូរស្បើយ ដែលយើងចង់បាន។ ដូចប៉ុលបានពន្យល់រួចមកហើយថា នេះគឺជានិយមន័យនៃសេចក្តីសង្ឃឹមរបស់គ្រីស្ទបរិស័ទ៖

ដ្បិតយើងបានសង្គ្រោះរួច ដោយសេចក្តីសង្ឃឹម តែសេចក្តីសង្ឃឹមដែលមើលឃើញ នោះមិនឈ្មោះថាជាសេចក្តីសង្ឃឹមទេ ដ្បិតរបស់អ្វីដែលអ្នកណាមើលឃើញហើយ នោះនឹងសង្ឃឹមចង់បានធ្វើអ្វីទៀត តែបើយើងសង្ឃឹមនឹងបានអ្វី ដែលមើលមិនឃើញវិញ នោះយើងនឹងរង់ចាំនៅដោយអំណត់។

រ៉ូម ៨:២៤-២៥

ចំពោះលោកប៉ុល អំណោយដ៏សំខាន់បំផុតនៃជំនឿរបស់គ្រីស្ទបរិស័ទមិនមែនថាតើព្រះអាចជួសជុល ឬកែលម្អជីវិតនៅលើផែនដីរបស់យើងបានប៉ុន្មានទេ។ ផ្ទុយទៅវិញ កម្មសិទ្ធិដែលមានតម្លៃបំផុតរបស់យើង គឺជាចំណងទំនាក់ទំនងដ៏អស់កល្បជានិច្ចរបស់យើង ជាមួយព្រះអាទិកររបស់យើង គឺព្រះវរបិតាដែលគង់នៅស្ថានសួគ៌ ដែលទំនាក់ទំនងនេះបានមកតាមរយៈព្រះអម្ចាស់ និងព្រះអង្គសង្គ្រោះរបស់យើង គឺព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ។ ប្រសិនបើចំណងនៃសេចក្តីស្រឡាញ់នេះ ត្រូវបានធានាសុវត្ថិភាព ហើយតាមពិតគឺអញ្ចឹងមែន ដូច្នោះមិនថាមានអ្វីកើតឡើងចំពោះយើងក្នុងជីវិតនេះទេ យើងនឹងនៅតែមិនអីទេរហូត។ យើងមានទំនាក់ទំនងដ៏ អស្ចារ្យខ្លាំងណាស់ជាមួយព្រះ ដែលមានជារៀងរហូត ហើយដែលគ្មាននរណាអាចដកហូតពីយើងបានឡើយ។ តាមរយៈព្រះគុណរបស់ព្រះជាម្ចាស់ និងដោយសារសេចក្តីជំនឿ យើងមានសេចក្តីសង្ឃឹមដ៏មានតម្លៃ និងមានសុវត្ថិភាព ដែលអាចនាំយើងឆ្លងផុតពេលវេលាដ៏ងងឹតបំផុត។

លោកប៉ុលបានសួរដាស់អារម្មណ៍ថា “តើអ្នកណានឹងបំបែកយើងចេញពីសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះគ្រីស្ទបាន? តើសេចក្តីលំបាក ឬការរងទុក្ខ ឬការបៀតបៀន ឬភាពអត់ឃ្លាន ឬភាពក្រីក្រ ឬការគ្រោះថ្នាក់ ឬដាវឬអី?” (៨:៣៥)។ ពិតណាស់ ចម្លើយគឺ ទេ។ គ្មាននរណាម្នាក់អាច។ គ្មានអ្វីមួយអាចទេ។

ដ្បិតខ្ញុំជឿជាក់ថា ទោះស្លាប់ ឬរស់ ពួកទេវតា ឬអំណាចអ្វី ការអ្វីនៅជាន់នេះ ឬទៅមុខ ឬឥទ្ធិប្រទ្ធិអ្វី ៣៩ ទីមានកំពស់ ទីជំរៅ ឬរបស់អ្វីដែលកើតមកដទៃតក្កី នោះពុំអាចនឹងពង្រាត់យើង ចេញពីសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះ ដែលនៅក្នុងព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ ជាព្រះអម្ចាស់នៃយើងរាល់គ្នាទៅ បានឡើយ។

រ៉ូម ៨:៣៨-៣៩

អំណាចនៃការអធិស្ឋាន

នៅពេលខ្ញុំគេងលើគ្រែ នៅព្រឹកដ៏ពិបាកនោះ មិនយូរប៉ុន្មាន ខ្ញុំមិនដឹងថា ខ្ញុំនឹងក្រោកឡើងនៅពេលណាទេ ការអធិស្ឋាន ចេញពី ទំនុកតម្កើង ៦១ និង ៦២ នៅតែបន្តដាក់ជាប់ក្នុងគំនិតខ្ញុំ។ “ព្រះអង្គអើយព្រះអង្គជាថ្មដាររបស់ខ្ញុំ។ លើកដើមខ្ញុំឡើងទៅលើថ្មដែលខ្ពស់ជាងខ្ញុំ។” រាល់ពេលដែលខ្ញុំមានអារម្មណ៍ថា ទទេ ឬក្រៀមក្រំ អ្វីដែលជួយខ្ញុំបំផុត គឺការឈោងទៅរកព្រះ។ ខ្ញុំប្រហែលជាមិនមានពាក្យជាច្រើនដើម្បីអធិស្ឋានទេ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំនៅតែបន្តសុំឱ្យទ្រង់ធ្វើអ្វីមួយនៅក្នុងចិត្តគំនិត និងបេះដូងរបស់ខ្ញុំ ដែលខ្ញុំមិនអាចធ្វើដោយខ្លួនឯង។ ខ្ញុំបង្ហូរដួងចិត្តខ្ញុំដល់ព្រះ។

ក្នុងគ្រាដូចនេះ ខ្ញុំមិនអធិស្ឋានសុំដំណោះស្រាយ ការព្យាបាល ឬសូម្បីតែការដោះឱ្យរួចទេ។ ខ្ញុំកំពុងស្វែងរកការកម្សាន្តចិត្តដោយប្រការណាមួយ ប្រហែលជាអាចចម្រើនកម្លាំងឡើងវិញ ឬគ្រាន់តែជាលទ្ធភាពដែលអាចមានអារម្មណ៍ថាបាននូវសេចក្តីរីករាយម្តងទៀត។ ហើយមានចម្លើយមក។ តាមធម្មតា មិនមែនមានចម្លើយភ្លាមៗទេ។ ខ្ញុំត្រូវស្តាប់ និងឆ្លើយតបនឹងសំឡេងតូចរហ័ងៗនៃព្រះវិញ្ញាណ ហើយដល់ពេលវេលាកំណត់ ជំនួយទាំងនោះក៏មកដល់។ ខ្ញុំធ្វើតាមការជម្រុញឱ្យបើកព្រះគម្ពីររបស់ខ្ញុំ ហើយក្រោកឡើង ដើរចេញទៅក្រៅ រកពេលណាតែជួបមិត្តល្អនិយាយជាមួយអ្នកដែលស្រឡាញ់ខ្ញុំ ឬបង្វែរចំណាប់អារម្មណ៍ខ្ញុំ ទៅអ្នកដែលត្រូវការសេចក្តីស្រឡាញ់ ឬជំនួយពីខ្ញុំតាមមធ្យោបាយណាមួយ។ ឬក៏ប្រហែលជាខ្ញុំរកឃើញសេរីភាពក្នុងការអង្គុយជាមួយភាពក្រៀមក្រំ ហើយមិនមានអារម្មណ៍បង្ខំឱ្យធ្វើឱ្យខ្លួនខ្ញុំរីករាយ ខណៈពេលដែលខ្ញុំរង់ចាំឱ្យព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធស្តារសន្តិភាព និងអំណររបស់ខ្ញុំឡើងវិញ។



ឧទ្យានជាតិស៊ីយ៉ូន

ព្រះអង្គដែលយើងបានប្រគល់ជីវិតរបស់យើងសម្រាប់សេចក្តីសង្គ្រោះ ហើយដែលយើងរងទុក្ខជាមួយទ្រង់ ក្នុងជីវិត រមែងស្លាប់នេះ ទ្រង់ក៏ជាអ្នកដែលអាចជួយកម្សាន្តទុក្ខយើង នៅពេលយើងមានទុក្ខលំបាកដែរ។

ទ្រង់បានបញ្ចុះបញ្ចូលគ្រប់ទាំងអស់ នៅក្រោមជើងគេ» ហើយដែលទ្រង់បានបញ្ចុះបញ្ចូលគ្រប់ទាំងអស់ នោះគឺមិន បានទុកអ្វី ដែលមិនចុះចូលសោះឡើយ តែសព្វថ្ងៃនេះ យើងមិនទាន់ឃើញគ្រប់ទាំងអស់ចុះចូលនៅឡើយទេ។
ហេព្រើរ ២:១៨

ហើយនៅពេលដែលយើងមិនដឹងថាត្រូវអធិស្ឋានអ្វី ឬយើងមិនអាចរកពាក្យអធិស្ឋាន នោះព្រះវិញ្ញាណនៃព្រះគ្រីស្ទ អធិស្ឋានតាមរយៈយើង និងសម្រាប់យើង។ ប៉ុន្តែបានបញ្ជាក់យ៉ាងដូច្នោះថា៖

ព្រះវិញ្ញាណទ្រង់ក៏ជួយសេចក្តីកំសោយរបស់យើងបែបដូច្នោះដែរ ដ្បិតយើងមិនដឹងជាគួរអធិស្ឋានសូមអ្វីទេ តែព្រះ វិញ្ញាណទ្រង់ជួយអង្វរជំនួសយើង ដោយដំរូវដែលរកថ្លែងពុំបានវិញ។ ប៉ុន្តែ ព្រះអង្គដែលស្ងប់ចិត្ត ទ្រង់ជ្រាបនូវ គំនិតនៃព្រះវិញ្ញាណ ដ្បិតព្រះវិញ្ញាណជួយអង្វរជូសពួកបរិសុទ្ធ ឲ្យត្រូវនឹងព្រះហឫទ័យព្រះ។
រ៉ូម ៨:២៦-២៧

មេរៀនសម្រាប់ការអនុវត្តខាងវិញ្ញាណ

តើអ្នកកំពុងធ្វើអ្វីនៅពេលដែលអ្នកមានអារម្មណ៍ធ្លាក់ចុះ ហើយកំពុងតែស្វែងរកដើម្បីឲ្យបានកម្លាំង ឬការលើកទឹកចិត្ត ក្នុងការក្រោកឈរឡើង? នៅពេលវិបត្តិកូរីដ-១៩ នៅតែបន្តកើតមាន តើអ្នកកំពុងព្យាយាមរកជំនួយពីព្រះ ដើម្បីជួយ អ្នកឆ្លងកាត់ថ្ងៃដឹងដឹកបំផុតនេះដោយរបៀបណា?

ថ្វាយដួងចិត្តអ្នកដល់ព្រះ។ សូមអធិស្ឋានដោយព្រះវិញ្ញាណ។ ដោយយសារតែព្រះគ្រីស្ទអធិស្ឋានជាមួយអ្នក ហើយសម្រាប់អ្នកផង នោះអ្នកនឹងដឹងថាអ្នកមិននៅម្នាក់ឯង មិនមែនត្រូវបានបោះបង់ចោល និងមិនអស់សង្ឃឹម ឡើយ។ ទោះបីអ្នកមិនដឹងថាត្រូវនិយាយ ឬសុំអ្វីក៏ដោយ ព្រះវិញ្ញាណនឹងផ្លាស់ប្រែទឹកភ្នែក សេចក្តីដឹង ឲ្យប្រែក្លាយ ជាសំណូមពរដែលសមនឹងព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះសម្រាប់អ្នក។ អ្នកប្រហែលជាមិនមានអារម្មណ៍សប្បាយរីករាយ រាល់ពេល ប៉ុន្តែអារម្មណ៍អ្នកទំនងជាផ្លាស់ប្តូរ។ អ្នកនឹងអាចស្ម័គ្រចិត្តបាន។ សន្តិភាពរបស់អ្នកនឹងត្រឡប់មកវិញ។ សមត្ថភាពរបស់អ្នកក្នុងការស្រឡាញ់អ្នកដទៃនឹងលេចចេញជាថ្មី។ ហើយអំណរនឹងមិននៅឆ្ងាយទេ។



Sedona, Arizona

ពិចារណារូបថតខាងលើ។ តើអ្នកសម្គាល់ឃើញអ្វី? តើអ្នកមានអារម្មណ៍យ៉ាងណា? សញ្ជឹងគិតលើពាក្យរបស់អ្នក តែងទំនុកតម្កើងថា៖

កាលណាចិត្តទូលបង្គំត្រូវបង្ក្រាប
 នោះទូលបង្គំនឹងអំពាវនាវដល់ទ្រង់ពីចុងផែនដីផង
 សូមនាំទូលបង្គំទៅឯច្នៃជាដែលខ្ពស់ជាងទូលបង្គំ
 គឺទ្រង់តែមួយព្រះអង្គដែលជាច្នៃជា
 ហើយជាសេចក្តីសង្គ្រោះនៃខ្ញុំ
 ក៏ជាប៉មយ៉ាងខ្ពស់របស់ខ្ញុំ មិនត្រូវផ្ដើជាខ្លាំងឡើយ
 ព្រលឹងខ្ញុំអើយ ចូរនៅស្ងៀមចាំតែព្រះចុះ

ដ្បិតសេចក្តីសង្ឃឹមរបស់ខ្ញុំ នោះមកតែពីទ្រង់ទេ

គឺទ្រង់តែៗព្រះអង្គដែលជាថ្មដា

ហើយជាសេចក្តីសង្ឃឹមនៃខ្ញុំ

ក៏ជាបំណងយ៉ាងខ្ពស់របស់ខ្ញុំ មិនត្រូវរងឡើយ

សេចក្តីសង្ឃឹម និងសិរីល្អរបស់ខ្ញុំ នោះនៅនឹងព្រះ

ឯថ្មដានៃកំឡាំងខ្ញុំ និងទីពឹងជ្រករបស់ខ្ញុំ

ក៏នៅក្នុងព្រះដែរ

ជនទាំងឡាយអើយ ចូរទុកចិត្តនឹងទ្រង់ជានិច្ច

ចូរអ្នករាល់គ្នាបង្កើតនៅចំពោះទ្រង់

ព្រះទ្រង់ជាទីពឹងជ្រកសម្រាប់យើងខ្ញុំ។

ទំនុកតម្កើង ៦១:២; ៦២:២, ៥-៨

ទោះបីជាអ្នកកំពុងឆ្លងកាត់ បទពិសោធន៍ឈឺចាប់អ្វីក៏ដោយ នោះមិនមែនជាការកាត់សេចក្តីចុងក្រោយ នៅក្នុងជីវិតរបស់អ្នកទេ។ ព្រះគ្រីស្ទគឺជាអ្នកកាត់ក្តី។ សេចក្តីស្រឡាញ់ និងព្រះវត្តមានរបស់ព្រះអម្ចាស់ នឹងមិនជួយអ្នកអោយរួចផុតពីទុក្ខវេទនា ឬសេចក្តីស្លាប់នោះទេ តែព្រះអង្គអាចជួយអ្នកអោយស្ថិតនៅក្នុងព្រះហស្តដ៏ប្រកបដោយសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះអង្គ ជារៀងរហូត។

ឥឡូវនេះ សូមព្រះនៃសេចក្តីសង្ឃឹមប្រទានឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានគ្រប់អស់ទាំងសេចក្តីអំណរ និងសេចក្តីសុខសាន្តដ៏ពោរពេញ ដោយសារសេចក្តីជំនឿ ប្រយោជន៍ឲ្យបានសេចក្តីសង្ឃឹមជាបរិបូរ

ដោយព្រះចេស្ដានៃព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។

រ៉ូម ១៥:១៣



Faith, Hope, and Love
Global Ministries

ស្ថិតក្នុងពេលវេលានៃជំងឺកូវីដ-19, ព័ន្ធកិច្ចសកល សម្រាប់សេចក្តីជំនឿ សេចក្តីសង្ឃឹម និងសេចក្តីស្រឡាញ់ កំពុងក្លាយជាតម្រូវការជាចាំបាច់ ជាងពេលណាទាំងអស់។ យើងពឹងផ្អែកលើទឹកចិត្តសប្បុរសរបស់អ្នកគាំទ្រយើង ដើម្បីធ្វើឱ្យព័ន្ធកិច្ចមានដំណើរការទៅមុខ និងរីកចម្រើនទាំងពេលវេលា និងពេលលំបាក។ សូមពិចារណាធ្វើការ បរិច្ចាគ ដើម្បីគាំទ្រដល់ការបោះពុម្ពអត្ថបទទាំងនេះ និងព័ន្ធកិច្ចរបស់យើងនៅក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា ប្រសិនបើអ្នកអាចធ្វើបាន។

ដើម្បីអានអត្ថបទនេះជាភាសាកូរ៉េ និងភាសាកុលសម្ព័ន្ធជាមីន សូមចូលទៅកាន់ “ធនធានភាសាកូរ៉េ” នៅក្នុង បណ្ណាល័យធនធាន របស់ព័ន្ធកិច្ចសកល សម្រាប់សេចក្តីជំនឿ សេចក្តីសង្ឃឹម និងសេចក្តីស្រឡាញ់ ឬក៏ស្វែងរក នៅលើទំព័រហ្វេសប៊ុករបស់ខ្ញុំនៅចុងសប្តាហ៍នេះ។

ខ្ញុំបានបង្កើតកម្រងសំណេរតែងនេះដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងវិបត្តិជាសកល នៃជំងឺកូវីដ -២៩ តាមរយៈការបង្រៀន តាមព្រះគម្ពីរ គឺសមហេតុផលនៅក្នុងស្ថានភាពដែលមានការរងទុក្ខលំបាកជាច្រើន របស់មនុស្សជាតិ។ តែងសេចក្តីនីមួយៗ មានបន្ថែម ជូននូវការអនុវត្តជាក់ស្តែង ដែលត្រូវបានផ្តល់ជូន នៅក្នុងសៀវភៅមានចំណងជើងថា *អ្នកដឹកនាំដែលមានព្រះវិញ្ញាណទ្រង់នាំ ប្រាំបួនគោលការណ៍នៃភាពជាអ្នកដឹកនាំ និងគោលការណ៍ខាងព្រលឹងវិញ្ញាណ* (HERNDON, VA: ALBAN INSTITUTE, ឆ្នាំ ២០០៥) ទំព័រ ១៨៤-៩០ ។

Photo credits:

- *Inya Lake photo* ©Jill Geoffrion. { [HYPERLINK "http://www.jillgeoffrion.com/"](http://www.jillgeoffrion.com/) }
- *Wizened old man photo* by { [HYPERLINK "https://unsplash.com/@mrsunflower94?utm_source=unsplash&utm_medium=referral&utm_content=creditCopyText"](https://unsplash.com/@mrsunflower94?utm_source=unsplash&utm_medium=referral&utm_content=creditCopyText) } on { [HYPERLINK "https://unsplash.com/s/photos/michelangelo?utm_source=unsplash&utm_medium=referral&utm_content=creditCopyText"](https://unsplash.com/s/photos/michelangelo?utm_source=unsplash&utm_medium=referral&utm_content=creditCopyText) }
- *The last two photos from nature* were taken by my son, Timothy Charles Geoffrion, and are used with permission. { [HYPERLINK "http://www.thiswalkinglife.com/"](http://www.thiswalkinglife.com/) }

Copyright © 2020 Timothy C. Geoffrion, Wayzata, Minnesota. All rights reserved to the author, but readers may freely download, print, forward, or distribute to others, providing that this copyright notice is included.

រក្សាសិទ្ធិ © 2020 Timothy C. Geoffrion, ទីក្រុង Wayzata, រដ្ឋមីនេសូតា។ រក្សាសិទ្ធិគ្រប់បែបយ៉ាងជូនចំពោះអ្នក
និពន្ធ ប៉ុន្តែ ប្រើប្រាស់អាចទាញយក បោះពុម្ព បញ្ជូន ឬចែកចាយបន្តដល់អ្នកដទៃទៀតដោយសេរី គ្រាន់តែសូមរក្សា
ចំណាត់ការសម្គាល់នៃការរក្សាសិទ្ធិនេះជាមួយផង។
ប្រែសម្រួលភាសាដោយ: លី ប៊ុនថា